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Képviselőcsoportja

írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért drágább és lassabb a Kulturális Örökségvédelmi Szakszolgálat által végzett régészeti
feltárás mint a területileg illetékes múzeumé?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani dr. Hiller István oktatási és kulturális miniszterhez . Kérdésemre a választ
írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr!

2007 . júniusában megkezdődtek a Pest megyei Biatorbágy-Tópark beruházás örökségvédelm i
munkái . A néhány hónappal korábban történt miniszteri rendeletmódosításnak köszönhet ően a
feladat elvégzésére a Kulturális Örökségvédelmi Szakszolgálat (KÖSZ) jogosult .

A KÖSZ ismereteim szerint két szerződést kötött a beruházóval, az els őt 2007 . júniusában
nettó 58 .527 .360,- Ft értékben (7702/31 hrsz-ú terület megel őző régészeti feltárása), a
másodikat pedig 2007 . novemberében nettó 79 .024.200,- Ft értékben (7702/32 hrsz-ú terüle t
megelőző régészeti feltárása) . A szerződések lejárata 2007 . október 1 ., illetve 2008 . június 30 .
volt. (Csak zárójelben jegyzem meg, hogy adataim a KÖSZ honlapjának „üvegzseb” oldaláró l
származnak, amelyet utoljára 2008 . február 12-én frissítettek . A frissítés elmaradásából arra

kell következtetnem, hogy azóta a KÖSZ nem kötött nettó 5 millió Ft értéket meghalad ó

értékű szerződést.) A szerződések alapján azt vártam, hogy a terület régészeti feltárás a
minden bizonnyal befejezettnek tekinthető, és a szakemberek már a leletek els ődleges
feldolgozásával és kiállításra előkészítésével, az eredmények publikálásával foglalatoskodnak .
Megdöbbenéssel kellett tapasztalnom, hogy a terepi régészeti munkák még javában folynak ,
és — szakemberek állítása szerint — igencsak messze van még a befejezés . Ennek



következtében a beruházás — leszámítva az ún . esőnapokat — legalább két hónapos csúszás t
kénytelen elszenvedni .

Tovább színesíti a helyzetet az a tény, hogy a területileg illetékes múzeum — a Pest Megye i
Múzeumok Igazgatósága — 2006-ban ugyanezen munkák elvégzésére nettó 65 .644.600,- Ft-os
ajánlatot adva a munkák elvégzését három hónap alatt vállalta volna .

Úgy tűnik, hogy Miniszter Úr 2007-ben bevezetett örökségvédelmi modellje — legalábbi s
Biatorbágyon — nem váltotta be a hozzá fűzött reményeket .

A fentiekre tekintettel az alábbi kérdésekre várom Miniszter Úr válaszát :

1 ./ Miért drágább a KÖSZ ásatása mint a területileg illetékes múzeumé ?

2 ./ Mi okozza a késedelmet Biatorbágyon, azaz miért nem tudja a KÖSZ a terület megel őző
régészeti feltárását az általa vállalt határidőre befejezni?

3./ Milyen következményei vannak/lesznek a késedelemnek, például fizet-e a KÖSZ kötbért ?

4./ Történt-e szerződésmódosítás vagy kötöttek-e új szerz ődést a terület vonatkozásában 2008 .
február 12. óta?

Várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2008 . október 6 .
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